
 

 

 
 
 
 
Nr. 135/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 22 noiembrie 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 14 membri, 2 reprezentanți ai 
satelor aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni și Miklos 
András - sat Coșeni, lipsind: Comăneci Liviu-Vasile, Ferenczy Ágnes-Kanilla, Kádár 
Imola, Kondor Ágota, Magyarosi Imola-Piroska, Vargha Fruzsina, Zsigmond József. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 1336/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Toth - Birtan Csaba viceprimarul municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár 
Tünde - Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. 
Bine ați venit la ședința extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe. Să începem cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Putem începe ședința. Avem trei puncte pe Ordinea de zi. Aș dori să vă 
întreb, dacă are cineva propunei la Diverse?” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Bună ziua. Da, aș dori să 
propun un punct D1, care se referă la aprobarea modificării HCL nr. 9/2023 privind 
stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul 
familiei ocupaţionale “Administraţie”, utilizate în cadrul Direcţiei de Asistenţă Socială 
Sfântu Gheorghe, cu modificările ulteroare, respectiv un punct D2, care se referă la 
aprobarea rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r./lb.m.): „Altcineva 
dorește să ia cuvântul la Diverse? Dacă nu, atunci vă rog să votăm luarea pe Ordinea de zi 
a punctelor D1 și D2. Vă rog, ca atunci când votați să ziceți și punctele, adică: ”Sunt de 
acord cu luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 



 

 

Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea de 
zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea de 
zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe Ordinea 
de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1 și D2.” 
 Se votează cu 13 voturi pentru, 1 consilieri lipsind de la vot (Lakatos László), 
introducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1 și D2. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Acum să votăm 
aprobarea Ordinii de zi în întregime.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord 
cu Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.” 



 

 

 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Bună ziua. Și eu, Lkatos László 
sunt prezent și sunt de acord cu Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Mulțumesc. În 
continuare să votăm, ca proiectele de hotărâri să fie aprobate la sfârșitul ședinței, nu după 
fiecare prezentare.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Și eu sunt de 
acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate), votarea la sfârșit a punctelor. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Înainte de a intra 
în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din 
OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea 
hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt 
asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul 
personal pe care-l au în problema respectivă. La ședința de azi există asemenea cazuri? 
Dacă nu sunt, putem trece la dezbaterea Ordinii de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 30.09.2023. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Conform bugetului aprobat la începutul anului și care se mai modifică între timp, la 
sfârșitul lunii septembrie a totalizat suma de 304.248.340 lei. Veniturile planificate am 
realizat în proporție de 64,7%, iar pe partea de cheltuieli, salariile, am realizat 62%. La 
ședința de azi aprobăm modificarea salariilor, iar în această hotărâre care este despre 
aprobarea execuţiei bugetului nu sunt cuprinse acele sume.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 402/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim frumos 
pentru prezentare. Are cineva întrebări legate de acest proiect de hotărâre. Comisiile de 
specialitate 1 și 5 au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Dacă nu sunt întrebări, 
trecem la punctul 2.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
HCL nr. 3/2023 privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii publici şi personalul 
contractual din cadrul familiei ocupaţionale “Administraţie”, din cadrul aparatului de 
specialitate al primarului municipiului Sfântu Gheorghe, cu modificările ulterioare. 



 

 

Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. După 
cum se știe începând cu data de 01 octombrie a fost majorat salariul minim de la 3000 până 
la 3300 lei. În acest caz primăria are două opțiuni: prima ar fi să majoreze salariul celor 
care au primit salar minim, iar cealaltă, ca menținând coeficienții, înmulțește salariul 
fiecăruia cu această sumă de 3300 lei. Această ultimă variantă pe de o parte ar fi însemnat 
o sumă foarte mare din bugetul primăriei, pe de altă parte ar fi deschis mai departe foarfeca 
între salariul mic și cel mare, de aceea după discuțiile purtate cu reprezentanții salariaților, 
am venit cu propunerea, pe care au și acceptat-o ca să crească fiecare salariul uniform cu 
circa 500 de lei, deci să adăugăm suma de 500 lei și la salariul mic și la salariul mare, cu 
acesta nu se deschide foarfeca. Salariul celor care este mai mic va crește cu puțin mai mult, 
iar celor care au salariul mare nu se modifică aproape deloc. Mulțumesc frumos.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 403/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Aș dori să vă întreb, dacă cineva are întrebări legat de proiectul de hotărâre nr. 
2. Comisiile de specialitate 1 și 5 au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Dacă nu 
sunt întrebări, trecem la punctul următor.” 
 PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării 
anexei nr. 1 la HCL nr. 267/2023 privind alocarea unei sume din bugetul local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe pentru finanțarea programului sportiv al Asociației Clubul 
Sportiv Sepsi - SIC ”Participarea ACS Sepsi SIC în competițiile interne și internaționale de 
baschet , tenis de masă, ciclism, lupte, handbal și fotbal în sală, sezon competițional 2023-
2024, juniori și seniori, respectiv organizare evenimente și competiții sportive” și 
aprobarea proiectului actului adițional nr. 1 la Contractul de finanțare secvențial nr. 
711/43780/91/2023 încheiat între Județul Covasna prin Consiliul Județean Covasna, 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al municipiului Sfântu Gheorghe și 
Asociația Clubul Sportiv SEPSI-SIC. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile numite de către cele două Consilii, respectiv Consiliul Județean Covasna și 
Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe au pregătit procesul-verbal. Nu se 
schimbă bugetul, care în continuare rămâne 9.100.000 lei. Contribuția Consiliului Județean 
Covasna este de 4.503.590 lei. Contribuția Consiliului Local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe este de 4.596.410 lei. Clubul a solicitat să aprobăm câteva regrupări, lucru care a 
fost aprobat de către comisie, iar în anexa 1 totul este precizat. Mulțumesc frumos.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 404/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Și eu vă mulțumesc 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate 1, 5 și 6 au avizat favorabil acest proiect de 
hotărâre. Aș dori să vă întreb, dacă cineva are întrebări legat de proiectul de hotărâre nr. 3. 
Dacă nu sunt, trecem la punctele de la Diverse.” 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea pentru 
aprobarea modificării HCL nr. 9/2023 privind stabilirea salariilor de bază pentru 
funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul familiei ocupaţionale 
“Administraţie”, utilizate în cadrul Direcţiei de Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe, cu 
modificările ulteroare. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Procedăm la fel și în cazul Direcţiei de Asistenţă Socială, aprobăm majorarea brută de 
circa 500 de lei. Ceea ce am uitat să spun anterior la prezentarea punctului, dar completez 
acum, este faptul că atât în cazul Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe cât și în cazul 



 

 

Direcţiei de Asistenţă Socială aceste majorări intră în vigoare începând cu data de 1 
noiembrie. Mulțumesc.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 405/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile de specialitate 1, 3 și 5 au avizat favorabil acest proiect de hotărâre. Aș dori să 
vă întreb, dacă cineva are întrebări. Dacă nu sunt, trecem la ultimul punct.” 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Vom 
modifica cu o sumă puțin neobișnuită, iar vestea bună este că nu în jos, ci în sus bugetul 
municipiului. Veniturile planificate în buget se majorează cu suma de 61.640.000 lei. Cu 
câteva puncte mai devreme am calculat cu un venit în sumă de 304.248.340 lei, acum deja 
suma pe partea de venit va deveni peste 365 milioane. Suma de 61.640.000 lei este 
compusă din două secțiuni: din diferite venituri se majorează cu suma de 1.640.000 lei, iar 
60.000.000 lei este sumă din fonduri europene în baza contractelor de finanțare încheiate în 
cadrul POR 2014-2020. Pe partea de cheltuieli sunt niște regrupări: alocăm suma de 
347.740 lei pentru diferite instituții de învățământ pentru cheltuieli de funcționare și de 
reparații, 500.000 de lei pentru finanțarea activităților sportive, majorăm cu suma de 
801.000 lei bugetul Direcției de Asistență Socială, se diminuează bugetul cu suma de 
618.000 lei alcoat pentru întreținerea și repararea drumurilor și trotuarelor, alocăm suma de 
59.950.000 pentru Planul de Mobilitate Urbană și pentru continuarea lucrărilor în jurul 
lacului de la gară. Mulțumesc frumos.” 
 Se votează cu 14 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 406/2023. 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.r.): „Vă mulțumesc 
pentru prezentare. Comisiile de specialitate 1 și 5 au avizat favorabil acest proiect de 
hotărâre. Are cineva are întrebări legat de proiectul de hotărâre. Dacă nu sunt, trecem la 
vot. Vă rog, ca atunci când votați, să ziceți și numărul punctului. Deci sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Doamna consilier BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele 
de hotărâri 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 1, 2, 3, 
respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 



 

 

hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Și eu sunt acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BITRAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 1, 2, 3, D1 și D2.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 1, 2, 3, respectiv cu D1 și D2.” 
 Doamna președinte de ședință SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Am terminat 
votarea. Are cineva întrebări legat de ședință, sau observații? Dacă nu, vă mulțumesc 
pentru prezență și vă doresc o după amiază plăcută. La revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 29 noiembrie 2023. 
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